
Hej, 

här kommer en liten sammanfattning av förkunnelsen i Skeppsås 21/8 2022 

 

Petrus ställer en fråga till Jesus när det gäller förlåtelse: "Herre, hur många gånger skall min 

broder försynda sig mot mig och få min förlåtelse? Upp till sju gånger? Jesus sade till 

honom: Jag säger dig: Inte sju gånger utan sjuttio gånger sju." (Matt 18:21, 22) 

 

De skriftlärde på Jesu tid ansåg att det var tillräckligt att förlåta 4 gånger. Petrus tog här i lite 

extra och frågade om det räcker med sju gånger? 

 

När Jesus svarar sjuttio gånger sju så hänvisar han till Gamla Testamentet. En ättling till Kain 

som hette Lemek sa följande: "Kain blir hämnad sju gånger om, Lemek sjuttiosju" (1 Mos 

4: 24). Lemek talar här om hämnd. Jesus säger att vi istället för att hämnas ska förlåta, och det 

om och omigen. 

 

Jesus berättar sedan en liknelse eller berättelse för att förklara vad han menar (Matt 18:23- 

35). En man ställdes till räkenskap inför kungen. Han var skyldig 10 000 talenter. Detta var en 

ofantlig summa! 

1 talent motsvarade 6 000 denarer, och en denar motsvarar en dagslön. Skulle vi översätta till 

Sverige idag skulle det bli cirka: 1500 kronor X 6 000 X 10 000 =  90 000 000 000 (nittio 

miljarder). Detta är mer än någon av oss kan föreställa sig, och mannen fick denna summa 

efterskänkt av kungen. 

Därefter kom en annan man som var skyldig den förste 100 denarer. Vilket för oss idag i 

Sverige skulle motsvara cirka 1500 kronor X 100 = 150 000 kronor. Vilket är mycket pengar, 

men ingenting om man jämför med 90 miljarder!. Men mannen som hade fått allt efterskänkt 

vägrade att efterskänka den andre mannen dennes skuld. 

 

Vad Jesus vill säga är följande: Gud har förlåtit oss så oändligt mycket, då ska även vi förlåta 

dem som har gjort oss något illa. 

 

Jesus talar även om förlåtelsens stora betydelse när han lär oss att be Fader Vår: "Och förlåt 

oss våra skulder, såsom också vi förlåter dem som står i skuld till oss." (Matt 6:12) 

 

Jag tror att en av de största orsakerna till att Jesus talar mycket om vikten av att förlåta är för 

att  om vi inte förlåter den som har gjort oss illa så gör vi först och främst oss själva illa. Om 

jag inte förlåter den som har gjort mig illa så kan det i värsta fall medföra att jag blir bitter, 

och bittra människor är inget roligt för någon! 

 

Jag kommer fortfarande ihåg hur jag träffade ett par som var fulla av bitterhet. Det hade 

arbetat med bistånd under en stor del av sitt liv,men ansåg att de hade blivit illa behandlade 

många år tillbaka. Istället för att förlåta dem som hade  gjort dem illa hade de 

ältat denna oförrätt år efter år och det hade resulterat i att de blev fulla av bitterhet. 

 

Vi råkar alla ut för oförrätter. Alla blir vi illa behandlade vid olika tillfällen under livets gång. 

Jag själv råkade ut för något väldigt tråkigt för 4- 5 år sedan. Jag blev så illa behandlad av 

någon som jag hade räknat som en god vän. Det gjorde så ont, så ont... 

 

Efter en tid insåg jag att jag var tvungen att förlåta. Personen bad mig aldrig om förlåtelse, 

men jag var tvungen att förlåta för min egen skull. 

 



Men hur gör man? Det är sannerligen inte lätt att förlåta ibland! 

 

Jag tror att man får ta ett beslut - nu bestämmer jag mig för att förlåta. Ett bra sätt är att bedja 

för den som har gjort mig illa. Att bedja att Gud ska hjälpa den personen, att bedja att Gud 

ska välsigna den personen. Jag tror att det så småningom kommer att ändra mitt sätt att tänka. 

 

Ibland kan det gå snabbt att förlåta, ibland kan det ta lång tid. 

 

Jag tror att det är som ett sår. Det tar tid för ett sår att läka, men när jag bestämmer mig för att 

förlåta så börjar läkeprocessen. Jag tror inte att det innebär att jag glömmer det som har hänt, 

men det gör inte ont längre. Det blir som ett ärr på huden där det tidigare har varit ett sår. 

 

Med detta vill jag önska en fortsatt fin sommar: 

Håkan A 
 


